
 

Aulum-Hodsager Skole 
Skolebestyrelsesmøde 16. juni 2025 

                                                            kl. 17.00 til kl. 20.30 

I Fritidscentret 

Orientering(O), Drøftelse(D) eller 

Beslutning(B) 

 
 

Forældrevalgte: Jesper Rasmussen, Lenette Bruun-Jeppesen, Tilde Maul 

Bilberg, Vicki Kirk Ginderskov, Bo Lind Albertsen 

Medarbejderrepræsentanter: Kristian Boe Christensen, Kåre Daasbjerg 

Christensen & Helle Thomsen 

Skolens ledelse: Søren Damgaard, Annemette Jensen, Susanne Ingemann 

og Karina Degryr Thomsen 

Elevrepræsentanter: Kristian Kjær Nørgaard 8.B, Victor Blaabjerg 

Løfvall 7.B 

Afbud: Lene Poulsen, Kristian Kjær Nørgaard &Viktor Blaabjerg 

Løfvall. 
 

1. kl. 17.00 – kl. 17.30 (O) 

 

Nyt fra elevrådene 

• Aulum afd. bruger deres sidste penge 3.000 kr. på at opfriske 

grupperummet på Østergade. 

• Hodsager afd. bruger deres resterende penge til to ramper. 

Nyt fra forældre 

• Henvendelse fra forældre til børn på Prærien. Forældrene vil 

gerne have mere information ifht. overgangen fra børnehave til 

skole. Vi er ikke på de samme teknologiske platforme, og det har 

vi ikke været opmærksom på. AJ har prøvet at inddrage Prærien 

på samme vis som Eventyrhaven. Fremadrettet vil Prærien blive 

inviteret med, når årshjulet og overgangen fra børnehave til SFO 

bliver gennemgået. 

• Høringssvar – vi har skrevet et høringssvar. Det er meget kort, og 

en opbakning til fælles retningslinjer. Høringssvaret blev 

godkendt. 

• Besøg fra Skole og forældre – et aftensarrangement den 16. 

september kl. 17 – 20 kommer, hvor der kommer en konsulent fra 

Skole og forældre. Emnet kunne være konflikthåndtering – da det 

er noget vi kommer til at møde i fremtiden. Det giver mening at 

få vejledning i at håndtere konflikter. Ifht. hvad er vores rolle som 

skolebestyrelsesmedlem, og hvordan bakker vi bedst op om 

lærerne? Vi skal have styr på fundamentet og forældrene til at 

arbejde med? Hvordan kan vi som skolebestyrelse bedst bakke op 

om personale og forældre i konfliktfyldte situationer. Kunne være 

casebaseret og hands in oplæg. 

Nyt fra personalet  

• SFO er i gang med førskolebørnene, og arbejder med at de få en 

god start på skolelivet. Skolen er ved at lukke skoleåret med 

årsprøver og eksamen. Nye vinde blæser med nye klasser, lærere 

og en ny teamstruktur. Der er en positiv spændingen i forhold til 

næste skoleår. 

Nyt fra ledelsen 

• Status på videoovervågning – CE har undersøgt dette, og der er 

en ansøgningsproces på et halvt til et helt år. Vi får ikke direkte 



adgang til optagelserne, og det skal godkendes på højere sted. Alt 

er meldt til politiet, og vi har ekstra SSP.  

• Skolens venner – er et nyt tiltag i Herning Kommune, som vi har 

sagt ja til.  Skolevenner er pensionister, der giver flere ”hænder” 

ind i skolen. Foreningen står for det praktiske ifht. forsikringer og 

kontrakter mv. 

• Anderledes struktur i nogle klasser – fx NEST + årgangsteam - 

strukturen er ændret til to teams – grundskole og udskoling. 

Forberedelseslokalerne bliver ændret fra tre til to lokaler. 1.A 

bliver til næste år en NEST lignende klasse, hvor vi har fået 

midler til at ansætte en pædagog. Det vil blive meldt skriftligt ud 

inden sommerferien, og der afholdes forældremøde lige efter 

sommerferien, evt. før sommerferien om muligt. I 6. årgang 

arbejdes der mere årgangsteam baseret, hvor de underviser 

eleverne på tværs af klasserne. KT følger løbende op i klasserne. 

7. & 8. kl. har vi sat to lærere på i naturfag, så der er mindre hold. 

Forslag om at 9. klasser har nogle fælles arrangementer. Der vil 

blive lavet mini trivselsundersøgelser – kunne i stedet kalde det 

stærke klassefællesskaber.  

• Facebook-side – vores kommunikationsplatform er på AULA. 

• Vi slår 3 stillingsopslag oppe i den kommende tid.  

2. kl. 17.30 – kl. 17.50 (O, D) 

 

Foredrag – opfølgning + fremadrettet 

Opfølgning på foredrag om søvn og skærm  

• Det var rigtig fint og relevant foredrag. Vi skal være bedre til at 

promovere sådan et arrangement i bedre tid.  

• Emner og antal af foredrag til næste skoleår – et årligt foredrag. 

Kunne være Rikke Yde – ”Markante forældre” (forældre). Julius 

Mygind – ”” (forældre og elever fra 7.,8. & 9. klasses elever). Vi 

skal have for øje, hvad økonomien er for et foredrag. 

3. kl. 17.50 – 18.15 (O, D) 

 Brug af mobil og lignende i SFO. 

 

SFO ville rette i deres handleplan, vi ser på rettelserne. 

• iPads udgår og bruges i pauserummet, for elever der har brug for 

at være alene. Gaming foregår på PlayStation og Nintendo 

Switch. 

4. kl. 18.15 – 18.35 (O, D) 

 

 Kommunikation – input fra personalet 

       

Punktet udgik, er med som punkt på næste møde den 25. august. 

OBS: vi har fået en henvendelse fra Valgmenigheden, at de gerne vil have 

information til eleverne gennem os. Hvordan forholder skolebestyrelsen 

sig til sådanne henvendelser? Hvem kan få den service fra skolen? 

• Vi ligger materiale fra kommunen på AULA. Derudover ligger vi 

ikke materiale eller invitationer fra foreninger på AULA. Vi 

lægger ikke informationer ud ifht. tilmelding til 

konfirmationsforberedelse – kun aflysning af 

konfirmationsundervisningen. Vi har haft kommunikation med 

præsten fra Valgmenigheden herom. Det skal præciseres, hvad vi 

kan tilbyde og ikke tilbyde som skole. Forslag om at informere 

som i Ikast-Brande Kommune, hvor kirkerne informere gennem 

mail til forældrene, skolen er ikke involveret i kirkelige 

aktiviteter. 

Forslag om at sætte en opslagstavle op lige inde for 

hovedindgangen, hvor der vil være mulighed for sætte plakater 

op. 

Ledelsen laver retningslinjer om ovenstående. 

 



5. kl. 18.35 – kl. 19.00 (O, D) 

 

Input til fremtidig Forretningsorden 

 

Suppleanters deltagelse i bestyrelsens møder. 

• Medarbejdersiden har et ønske om, at vi drøfter suppleanters 

deltagelse ved bestyrelsesmøder.  

Dette kan ikke lade sig gøre ifht. vores Forretningsorden. 

Medarbejderrepræsentanterne i skolebestyrelsen repræsenterer 

ikke en faggruppe, men hele personalegruppen. Vi skal have 

undersøgt reglerne herfor, og de skal medtages i Forretnings-

orden. 

6.  kl. 19.00 – kl. 19.10 

Eventuelt 

 

 

Skal man gå i den samme klasse fra 0. – 9. klasse på Aulum-Hodsager 

Skole?  

• Der er et ønske om, at vi taler om at blande vores klasserne 

gennem skolegangen. Når man skal i 6. klasse – kunne man ryte 

posen og laver nye klasser. Ingen børn tager skade af at få nye 

fællesskaber. Lige vilkår for alle. Årgangene bliver blandet mere 

løbende, når der undervises årgangsteam baseret. Skolen skal 

være bedre til at være én skole fra 0. – 9. klasse. Man kunne både 

ryste posen og blande årgangene. Det kan gøre noget ved 

dynamikkerne, og det vokser børn af.   

7. kl. 19.10 –  

 

Spisning 

Næste møde: Mandag den 25. august kl. 17.00 – 20.30 på Aulum-Hodsager Skole, afdeling Aulum. 

 

Punkter til næste møde: 

Elevansøgning om busskur i Hodsager – status. 

Videoovervågning – hvor er børnene usikre. 

Kommunikation – input fra personale. 

 


